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یک چیزی را می خواســتم همان ابتدای مصاحبه بپرسم. شما 
چند سال داشتید که سرمربی تیم ملی شدید؟ 31 یا 32 سال؟

 نه 35/5 سال.
در فوتبال ما اتفاق بسیار عجیبی بود.

 عجیبی اش به این خاطر بود که جنگ شــروع شــده بود. چراغ های 
تهران خاموش بود. ما چراغ های ماشــین هایمان را با رنگ، آبی کرده بودیم. 
همه پشت پنجره هایمان از بازار پلاستیک مشکی خریده بودیم تا نور چراغ 
معلوم نشــود. یعنی هیچ چراغی روشن نمی شــد. اصلا فوتبال تعطیل بود. 
مســابقه ای وجود نداشت. با این حال در این جریان می طلبید که ایران در 
بازی های آســیایی اعلام حضور کند. رشته های دیگر مثل کشتی را می شد 
جمع و جور کرد اما فوتبال ســخت بود. در آن مقطع صحبت هایی شد که 
گفتنش الان دیگر مهم نیست. گفتند ما یک تیم فوتبال ببریم. اول تیم ملی 
را به یک مربی صاحبنام پیشــنهاد کردند. تیم باید از صفر شــروع می کرد. 
رفت یک پرونده پزشــکی آورد و گفت نمی توانم. بعد به یک مربی مشهور 
دیگر پیشــنهاد دادند، او هم گفت باید اینطور شود و آنطور شود که گفتند 
هیــچ کدام را نمی توانیم انجام بدهیم. بعد گفتند اصلا تیم ندهید. آن زمان 

من در اداره کل بودم. رییس وقت سازمان گفت بروم.

آقای درگاهی بود؟
 نه درگاهی خیلی جوان بود. مرحوم داودی بود. گفت می توانید یک 
تیم درست کنید؟ من با ارتباطی که داشتم تیم را جمع کردم. رضا احدی را 
از محله شان می شناختم، رفتم در خانه شان. بعضی ها را هم آدم فرستادیم. 
محمد دادکان را به وســیله دوستانش دعوت کردیم. یکی یکی افراد آمدند 
و اســکلت تیم درست شــد. 7-6 تا از اســتقلال، 7-6 تا از پرسپولیس. از 
اصفهان شــاه زیدی را آوردیم، از آبادان علــی فیروزی. ترکیب را اینجوری 
جمع کردیم. یک کامل اینجینی هم بود، رانده شــده عراق بود. گفتند این 

نباشد. با 17 نفر رفتیم بازی های آسیایی.
با توجه به سن کم تان، بازیکنان همسن و سال خودتان نبودند؟
 نه 8-7 ســال جوان تر بودند. ناصر محمدخانی مثل جرقه بود. ضیا 
عربشــاهی، محمد پنجعلی. از استقلال هم شکورزاده و بیژن طاهری بودند. 
یک محمد نادری بود که بعد رفت تیم ملی سوئد بازی کرد. تیم ملی خوبی 
جمع کردیم. از مقدماتی هم بالا آمدیم. آن زمان عربســتان و کویت خرج 
هندی ها را داده بودند. کره ای ها، ما و چین شــاکی بودیم و تیم های عربی 

همه مقام ها را گرفتند.
پس بازی های آسیایی عجیبی بود کلا.

 بله بازی های آســیایی 1982 خیلی عجیب بود اما مزدک میرزایی 
مستندی از تیم ملی درست کرد که این بازی ها را اصلا در آن نیاورده است.

مگر می شود؟
 بله یک فیلم تاریخچه از تیم ملی درســت کرده که اصلا بازی های 
مــا مقابل کــره، یمن و ژاپن که بردیم و بازی با کویــت که در وقت اضافه 
باختیم و حذف شدیم در آن نیست. یعنی انگار محو شده. می خواهم این را 
آنقدر بگویم که به گوشــش برسد. در این فیلم تا آنجایی که جنگ می شود 
و حسن آقا شبانه تیم را به ایران می آورد، هست اما بعد از آن یکهو می رود 
ســراغ تیم ناصر ابراهیمی و بازی های ســنگاپور. یعنی 4 سال از تاریخ تیم 
ملی محو شده و نمی دانم با من مشکل دارند یا مشکل دیگری هست. یعنی 
چطور ممکن است تاریخچه تیم ملی یک مملکت با این عظمت را اینطوری 
لاپوشانی کنند. ما در آن مسابقات بردهای خوبی آوردیم و در مرحله حذفی 
بــه کویت باختیم که با کارلوس آلبرتــو از جام جهانی آمده بود. بازی ما با 
کویت را هم همان داوری قضاوت کرد که داور کویت و کره شمالی هم شد 
و ســر کره را بردید. یک داور آســیای شرقی بود که کتک بدی از کره ای ها 
خورد و همین مســاله باعث محرومیت کره شمالی شد و می خواستند ما را 

هم محروم کنند.

چراغپور: کی روش بدبین اما حرفه ای بود

اینتیمبه2022نمیرسد!
برایمانورهایژورنالیستیزوداست،ویلموتسجوانیمیکند

 جلال چراغپور را همه فوتبالی ها با 
قدرتش در بیان جزییات تئوریک مربوط 
آقا  فوتبال می شناسند.  فنی  به جزییات 
جلال همان مربی است که در 35 سالگی 
الان  تیم ملی شد. درست مثل  سرمربی 
تیم های بوندس لیــگا. بهانه این گفت و 
گو، مصاحبه اخیر مارک ویلموتس بود که 
صحبت  بود.  گفته  خوشمزه اش  سوپ  از 
ما با آقا جلال از همین ســوپ خوشمزه 

شروع شد.
  

مفصلی  مصاحبه  ویلموتــس  آقای 
کرده و گفته می خواهد سوپ خوشمزه ای 
درســت کند. منظورش این اســت که 
می خواهد تیم ملی را با بازیکنان متفاوت 
و جنگنده تر  تهاجمی تر  که  به شــکلی 

بازی کند، بسازد.
 نمی دانم منظورش از سوپ خوشمزه 
چیست و باید از خودش بپرسید اما این بحث 
خیلی عمیقی را می طلبد و با یکی دو روز نگاه 
کردن تمرین و بازی نمی شــود حرف زد. الان 
بهار پراگ است و زمستان روسیه هم می رسد. 
ایــن مثالی که آقــای ویلموتــس زده مثال 
مع الفارغ است یعنی که نمی تواند عینیت پیدا 
کند. فوتبال را نمی شــود با فرمول سوپ جلو 
برد و ســاخت. با این زمان کوتاه هم نمی توان 
حرف زد. ما یک فردی داشتیم که 8 سال روی 
این فوتبال کار کرده اســت. ببینید شما برای 
پختن یک ســوپ به مواد مختلفی نیاز دارید 
و یک سرآشــپز هم هســت. اما ما نمی توانیم 
در خودمان تغییر ماهیت ایجاد کنیم. در این 
حالت آشپرخانه می شود فوتبال اما واقعا اینها 
را نمی شــود به هم شــبیه کرد. با حرف یک 
آدم بلژیکی هم که معلوم نیســت اندیشه اش 
چیســت نباید همــه تفکرمــان را فدای این 
جمله کنیم. اینکه چطــور بین فوتبال و این 
سوپ ســنخیت پیدا کنیم را من نمی دانم اما 
در کلاس های آشپزی هم می گویند که برای 
یک سوپ خوشــمزه می توانید سوپ قارچ را 
فقط با قارچ درســت کنید و سوپ پیاز فقط 
پیاز دارد. یعنی اینطور نیســت که همه مواد 

را قاطی کنید.
اگر بخواهیم عبور  از بحث ســوپ 
کنیم بحث تغییر فلســفه تیم ملی هم 
مطرح است. ایشان گفته در بازی با کره 
تیم ملی 16 موقعیــت گل ایجاد کرده و 

دنبال تهاجمی تر کردن تیم ملی است.
 الان دربــاره هیــچ چیــز نمی توانیم 
صحبت کنیم. شــما هم بر موج ژورنالیستی 
این حرف ها ســوار نشــوید. تا واقعیت کیفی 
در زمیــن دیده نشــود نمی تــوان حرفی زد. 
این عین انتخابات اســت که رییس جمهورها 
می آیند و حرف هایی می زنند که جامعه تشنه 

شنیدن شــان است. این همه حرف هایی است 
که می شود گفت.

اما درباره تغییر فلســفه تیم ملی و 
تهاجمی تر شــدن تیم ملی صحبت زیاد 
شده و ایشــان هم به این مساله اشاره 

کرده.
 اینها بحث های ســلیقه ای اســت که 
پایان ندارد. شما می گویید، من هم می گویم. 
الان هیچ چیز نمی شود گفت تا وقتی که زمان 
فنی مــورد نیاز اتفاق بیفتد. اگر چیزی عوض 
می شــود شــما فکر می کنید یک شبه اتفاق 
می افتد؟ یعنی از بازی چهارشــنبه تا شــنبه 

هفته بعد؟
نه مطمئنا ما هــم می دانیم که این 
تغییر فلسفه یک پروسه زمانبر است که 

به زودی جواب نمی دهد.
 ماجــرا اینطــوری نیســت و خیلی 
پیچیده تــر از این حرف هاســت. به اســتایل 
آو دگیم و پلی اســتایل مربوط می شــود. 5 
تــا عامل گــردن کلفت وجــود دارد که فکر 
مربی یــک از عوامــل جزیی و ســاب فایل 
یعنی زیرمجموعه آن اســت. اگر یک کســی 
بتوانــد در یک زمان معقول ایــن 5 عامل را 
عــوض کند باید همه ســاختار را تغییر دهد. 
مثل زمینی که برای محصول دیگری شــخم 
خورده و حالا می خواهند لودر بیندازند و برای 
کاشــت محصول دیگری آماده اش کنند. آن 
پلی اســتایلی که ما تعریف کرده بودیم چیز 
دیگری بــود. تیم ملی ما دو بار بــا اقتدار به 
جــام جهانی رفت. همه نفرات ریز و درشــت 
یکی بودند. حالا ما می خواهیم اســتایل قبلی 
را خراب کنیم. این نظر شخصی من است که 
ما یک پلی استایل داشــتیم و هنوز دو بازی 
مانــده بود رفتیم جام جهانی و همه دیدند در 
جام جهانی مقابل پرتغال و اسپانیا چطور بازی 

کردیم.
اما قبول دارید این مدل فوتبال با آن 
مدل فوتبال داینامیک و پویایی که مثلا 
ژاپن در آســیا بازی می کند و نزدیک به 
فوتبال سطح اول دنیاست تفاوت دارد و 
همه بیشتر آن نوع فوتبال را می پسندند.

 شما آن کاری که ژاپن کرده را با ایران 
بکنید، ببینید چه اتفاقی می افتد. شــما بروید 
گری لینکه کــر و زیکو و برخی بزرگان دیگر 
دنیا را بیاورید تا بچه های تان مقابل آنها بازی 
کنند. شما بروید فیلیپ تروسیه را از تیم ملی 
فرانسه بیاورید. ما که این کارها را نکردیم پس 
چطور می توانیم بر اســاس تولیدات 16 ساله 

یک کشور قضاوت کنیم؟
یعنی تفاوت ها به این مساله محدود 

می شود؟
 شــما ببینید بحث تفاوت ارزش ین و 
ریال کجاست و هزینه های متعادل را حساب 
کنید. همین شــد که اینجــا می روند مربیان 
بیرون مانده و فرسوده را می آورند که باید در 
کشــور خودشان بروند در قهوه خانه بنشینند 

و چای شان را بخورند. به نظر من این مقایسه 
شما مقایسه حرفه ای نیست. کره جنوبی رفت 
گاس هیدینک را در اوج قدرت سبک هلندی 
آورد. ژاپن هم رفت دنبال ســبک فرانسه. آنها 
حتی نمی خواســتند کل کارشان شبیه کره یا 
چین باشــد. ما هم رفتیم یک پرتغالی آوردیم 
که 8 سال بوده. حالا هم رفته ایم یک مربی از 

بلژیک آورده ایم و باید صبر کنیم.
فکر می کنید چقدر باید صبر کنیم؟

 فکر کردن من مهم نیســت. این یک 
پروسه است. گفتم که بحث استایل آف دگیم 
است. ما صاحب یک پلی استایل شده بودیم و 
حالا اگر می خواهیم پلی استایل مان را عوض 
کنیم باید صبر کنیــم. گفتم که این 5 عامل 
زیرمجموعــه دارد که آقایــان باید یکی یکی 
بروند رویش یا همزمــان روی آنها کار کنند. 
این مثل ســوهانی می ماند که روی یک سازه 
می کشند. یعنی با سوهان سطح روی آن سازه 
را براق می کنند. حالا این 5 آیتم یا 5 فاکتور 
را باید بتراشند و یک رویه جدیدی رو بیاورند. 
برای این کار به طور قطع زمان می خواهند و 
این مساله کار می برد. یک شاهی، ثنار نیست. 
به مجرد اینکه شروع کنند به سوهان کشی تا 
به رویه جدیدی برســند شما رسانه ها شروع 
می کنید نوشــتن و انتقاد کردن. الان تیم ما 
یک چهره دارد. تیم ملی یک بازی کرده. بازی 
با ســوریه که 6-5 تا خــورد و 5 بازیکنش را 
هم نداشــت، حســاب نمی کنم. بازی با کره 
برای آرام شــدن اعصاب و انتخاب شدن بود. 
بازیکنان زیر نظر نفر جدیدی بازی می کردند 
و هر کســی برای خودش بازی می کرد. یعنی 
هر کس برای خودش تلاش می کرد. در همان 
تیــم 6 نفر بازنشســته بود. شــما دیدید که 
کاپیتان تیم ملی یعنی مســعود شجاعی یک 
دقیقه و 20 ثانیه بازی کرد. در این بازی ســه 
بار کاپیتان عوض شــد. چطور می شود تیمی 
سه کاپیتانش را در یک بازی عوض می کند؟ 
ایــن بازی دیگر ارزیابی فنــی ندارد. این یک 
بازی کاملا ســمبلیک و تزیینی بوده که سه 
بار بازوبند بین نفرات جابه جا شــده است. آیا 
ما در یک بازی 90 دقیقه ای رســمی و جدی 
می توانیم این کار را انجام دهیم؟ این به خاطر 
تفاوت هاســت. این تیم هم البته چکیده تیم 
کی روش بود با تجربه خودش، با 8 ســال کار . 
تیمی که اقلا 30-20 بازی دوستانه کرده بود 
و 6 بازی در جام جهانــی انجام داد. این تیم 
طی آن 8 ســال ساخته و پرداخته شد اما پیر 
شــده. بعضی نفرات این تیم سه ماه دیگر 33 
ساله می شــوند در حالی که کاپیتان تیم ملی 
هلند 19 ســال و 6 ماه ســن دارد . ما با این 
شــرایط که نمی توانیم تحول ایجاد کنیم . این 
حرف ها هم ســر و ته ندارد اما الان در فوتبال 

دنیا سن را آورده اند پایین.
این بحث سن و پیر شدن تیم ملی 
که باز کردید بحث بســیار درستی است 

که مغفول مانده و نگران کننده است.

 شــما یک نگرش کوتــاه مدت دارید، 
یک نگرش بلندمدت . بــرای 2022 باید فکر 
کنیــد. مقدماتی این مســابقات 18 ماه دیگر 
شــروع می شود اما این تیم ما به آن مسابقات 

نمی رسد.
حتمــا کادر فنی فعلی تیم ملی این 

مسائل را در نظر گرفته است.
 من خبر دارم که حواس شــان هست. 
یعنی یک تقویم گذاشته اند جلوی شان . من از 
بچه های ایرانی کــه با اینها کار می کنند خبر 
گرفته ام و نگاه می کنند ببینند چه کســانی را 
می تواننــد انتخاب کنند. الان پژمان منتظری 
را ببینیــد. پژمــان یکی از خوب هــای ما و 
آچار فرانســه ما در خط دفاع بود که در جام 
ملت ها به محض اینکه حسینی پنالتی داد به 
ترکیــب رفت. پژمان هــم در دفاع میانی هم  
متمایل به راســت خوب کار می کرد اما آنقدر 
مانــد که خودش خداحافظی کــرد. می دانید 
چرا خداحافظی کرد ؟ چــون از جو تیم خبر 
داشــت . بقیه هم جو را می دانند و شاید یکی 
دو تــای دیگر هم به زودی بروند . شــاید آنها 
نمی خواهند اتفاقی که برای جلال حســینی 
افتاد برای شــان تکرار شــود. الان شــجاعی، 
حاجی صفی، انصاری فرد، اشکان دژاگه چنین 
شــرایطی دارند. اشکان دژاگه را که دیگر فکر 
نمی کنم به 2020 برسد . شما ببینید این 5 تا 
در اسکلت کاری کی روش چه نقشی داشتند 
اما آرام آرام زمان می گذرد . حالا برســیم سر 
آقــای ویلموتس. او می تواند بایســتد تا اینها 
خودشــان خداحافظی کنند یا کاری کند که 
بروند اما ظاهرا نمی خواهد خودش کاری کند. 
اگر یادتان باشد او در مصاحبه اش گفته بود به 
سن توجه نمی کنم . این حرف پهلوداری است . 
شما شاید به ســن نگاه نکنید اما آیا طبیعت 
فوتبــال هم به ســن نفرات نــگاه نمی کند؟ 
فوتبال عضله انفجاری نمی خواهد؟ می شــود 
سه بازی مقدماتی را با 19 نفر انجام داد؟ شما 
هم قطعا با 11 بازیکن بــازی می کنید . اینها 
شعار است چون می خواهد جو تیم را نگه دارد 
تا بچه ها نترسند . شما ها هم از الان برای این 

چیزها دورخیز کرده اید .
می توانــم بگویم قانع شــدم چون 

حرف تان کاملا منطقی است.
 بلــه چون بی نظر صحبت می کنم. من 
خودم را به عنوان ســرمربی تیــم ملی فرض 
می کنم . نخســتین کاری که می کنم لیستی 
از ســن نفراتم را می گــذارم جلویم. می بینم 
9 نفــر 31 ســاله، 32 ســاله و 29/5 ســاله 
دارم . یک نگاه به تاریــخ جام جهانی می کنم 
و می بینم سه ســال دیگر جام جهانی است. 
حالا می گویم بازیکنی که الان 32 را رد کرده 
چطور در جام جهانی بازی کند. الان میانگین 
سنی آژاکس 21/7 سال است و کاپیتان شان 
19/7 ســال سن دارد. بقیه دنیا هم همینطور 
هســتند. ببینیــد الان زیــدان دارد رئال را 
زیــر و رو می کند. فوتبال ورزش بشاشــیت و 

جوانی است. در بشاشــیت و جوانی است که 
اگر بتوانی اســتپ کنی و شــوت بزنی جذاب 
اســت وگرنه اگر من پیرمرد بتوانم این کار را 
انجام بدهم که با نخســتین ضربه باید دو ماه 
در بیمارســتان بخوابم. آن فوتبال داینامیکی 
که شما اشــاره کردید اگر شوت ها برود اوت، 
پاس ها به هم نرســد و ســانتر ها خراب باشد 
حوصله شما ســر می رود. ما الان نمی توانیم 
بازی های جوانان خودمان را ببینیم. یا حوصله 
دیــدن بازی های لیگ یک خودمان را نداریم. 
انصافا شــما می توانیــد بازی های لیگ یک را 

ببینید؟
نه چون بیشتر توپ روی هواست.

 اگر بخواهیم مسترینگ را نگه داریم 
زمانبر اســت و زمــان می گیــرد. کی روش 
میلیمتر میلیمتر این را نگه داشــت. او آدم 
خوش قلبی نبود. کــی روش آدم حرفه ای اما 
بدنیتــی بود. یعنی پیش خــودش فکر نکرد 
که یک تیم جوان از خــودم بر جای بگذارم 
که بعد از رفتنم همه خدابیامرزی بگویند. او 
خوش قلب نبود و در چشمانش می توانستید 
این را ببینید. به شــرایط نــگاه می کرد ولی 
واقعــا حرفه ای بود. ببینید بــرای تیم ما در 
خــط دفاع جوری در جــام ملت ها نفرات را 
جابجا کرد که هنوز نمی دانیم در دفاع راست 
وریا غفوری بهتر اســت یا رضاییان. یا هنوز 
نمی توانیم بگوییم میــلاد محمدی در دفاع 
چپ بهتر اســت یــا بازیکن دیگــری. هنوز 
نمی توانیــم بگوییم در دفاع وســط ترکیب 
پورعلی گنجی با کنعانی بهتر می شــود یا با 
مجید حســینی. کی روش بــا لجبازی کامل 
نفــرات را عوض می کرد. هیچ مربی نیســت 
که بتواند 8 نفر را بچرخاند. ببینید کی روش 
الان چه دفاعی برای ما بجا گذاشته؟ در خط 
میانی چه بجا گذاشته؟ کی روش قلبش سیاه 
بــود. ببینید پورعلی گنجی را را با کی عوض 
کــرده؟ دیدید کــه وقتی حســینی پیراهن 
می گیرد و در بازی بــا کره با خوردن به هم 
چه اتفاقی افتاد. ان شــاء ا... که گربه نیست 
و این ســر و صداها چیزی نــدارد اما ببینید 
کــی روش در دفــاع برای ما چه گذاشــت؟ 
شــما یک دفــاع را بگوییــد؟ در میانه فکر 
می کنید عزت اللهی چند سال برای ما میانه 
می شــود؟ یا این امیــد ابراهیمی که آخرین 
شــدت توانایی و جنگندگی را دارد 4 ســال 
دیگــر می تواند بگیرد و ببندد؟ پس می توانم 
بگویم یک جورهایی تیم ندارم. ببینید سردار 
آزمون یک بار خداحافظی کرد اما با خواسته 
کی روش برگشــت. فکر می کنید آزمون سه 
ســال دیگر می تواند مثل زمانی که 19، 20 
یا 22 ســال داشــت بازی کند؟ الان ببینید 
انصاری فرد همین حالا تمام شده است و در 
شرایط خاصی بازی کرد. اینها را که کنار هم 
بگذارید متوجه می شوید ویلموتس کار بسیار 
بزرگی دارد و برای این مانورهای ژورنالیستی 

زود است و دارد جوانی می کند.

سرمربی ایرانی برای ساحلی
تیم فوتبال ساحلی ایران حدودا 1۰ 
روز دیگر یک اردوی تدارکاتی در تهران 
برگزار می کند. مدت این اردو شش روز 
است و نفرات بیشتری نسبت به اردوی 
همچنین  دارند.  حضــور  آن  در  قبلی 
تیم  انتخاب سرمربی  برای  جلســه ای 
فنی  کمیته  اعضای  و  برگزار شده  ملی 
فوتبال ساحلی،  و  و توسعه فوتســال 
گزینه های مورد نظر را بررسی کرده اند. 
در جلسه بعدی این کمیته که به زودی 
قرار است برگزار شود، تکلیف سرمربی 
آینده تیم ملی فوتبال ساحلی مشخص 

می شود که احتمالا ایرانی است.
 

تکذیب پرداختی وزارتخانه
ژاله فرامرزیان معاون توسعه مدیریت 
و منابــع وزارت ورزش و جوانان گفت: 
به صورت  باشــگاه  این 2  از  ما  »حمایت 
معرفی به بانک مرکزی برای استفاده ارز 
نیمایی از محل ســهمیه وزارتخانه است 
ارز توسط  و هزینه ریالی آن برای خرید 
خود باشــگاه ها پرداخت می شود.« وی 
پرداخت 5۰۰ هزار یورو از سوی وزارتخانه 
به این 2 باشــگاه را تکذیب کرد و گفت: 
»راهبــرد ما برای جلوگیــری از رجوع 
وزارت  تابعه  فدراسیون های  و  باشگاه ها 
ورزش به بازار غیررســمی، معرفی آنها 
به بانک مرکــزی و بهره گیری از خدمات 
تسهیل تامین ارز از مسیر نظام یکپارچه 

معادلات ارزی است.

فهرست 30 نفره تیم امید
طبق اعلام کادر فنی تیم ملی امید 30 
بازیکن از تاریخ 18 تا 25 تیر در اردوی تیم 
امید حضور خواهند داشت. شاگردان فرهاد 
مجیدی در طول برگزاری این اردو روز 
2٤ تیر یک مسابقه تدارکاتی برابر تیم 
ملی فوتبال بزرگسالان برگزار می کنند. 
اســامی 3۰ بازیکن دعوت شده به این 
شرح است: معراج اسماعیلی )ذوب آهن 
اصفهان(، مهدی قائدی، مهدی نوراللهی، 
نیما  تهــران(،  )اســتقلال  آذری  رضا 
اسماعیل  مازندران(،  )نساجی  میرزازاد 
بابایی )فجرسپاسی شیراز(، رضا شکاری 
)روبین کازان روسیه(، حسین پورحمیدی 
)گل گهر سیرجان(، محمد خرم الحسینی 
غلامی،  عارف  تبریز(،  )ماشین ســازی 
وحید نامداری )فولاد خوزســتان(، امیر 
محمد  رزاق پور،  ابوالفضل  روســتایی، 
خدابنده لو )پیــکان تهران(، امیرمهدی 
جانملکــی، طاها شــریعتی، ابوالفضل 
امید  حســین زاده،  امیرحسین  جلالی، 
دره، رضا جعفری )سایپا(، رامین داودی 
)استقلال خوزســتان(، مهدی ممی زاده 
)نیــروی زمینی(، علیرضــا آرتا )مس 
کرمان(، رضا جبیره )صنعت نفت آبادان(، 
آقاجانپور،  محمــد  مهدی خانی،  مهدی 
ســینا زامهران )پدیده شــهرخودرو(، 
مســلمی پور  محمد  آزادی،  محمدرضا 
اســدی  محمدامین  )تراکتورســازی(، 

)پرسپولیس تهران(

مصدومیت صادق محرمی
صادق محرمی که فصل گذشــته با جدایی 
از پرســپولیس راهی اروپا شــد و دیناموزاگرب 
را به عنــوان مقصد خود انتخاب کــرد، با توجه 
به قراردادش با این تیــم در فصل آینده نیز در 
زاگرب حاضر خواهد بــود. اردوی دیناموزاگرب 
کــه در فصــل گذشــته عنــوان قهرمانی لیگ 
کرواسی را به خود اختصاص داده بود، این روزها 
در حال پیگیری اســت و البتــه صادق محرمی 
به دلیــل مصدومیــت از ناحیه پا بــا نظر کادر 
پزشکی ســه هفته دور از تمرینات خواهد بود. 
محرمی در بازگشــت دینامو بــه زاگرب مراحل 
تکمیلی درمان خــود را پیگیری خواهد کرد تا 
در رقابت برای همراهی این تیم در فصل آینده 

حضور داشته باشد.
 

تایید جدایی امیری
ارطغــرل دوغــان، نایب رییــس باشــگاه 
ترابزون اســپور به طور رســمی اعلام کرد وحید 
امیــری و زارگو توره در این تابســتان از جمع 
آبی وعنابی هــای ترابــزون جدا خواهند شــد. 
نایب رییس باشــگاه ترابزون اســپور در این باره 
گفــت: »در فکر جدا کردن مســیرمان از وحید 
امیری و زارگو توره هستیم. برای این دو بازیکن 
پیشــنهادهایی دریافت کرده ایم. در مورد امیری 
باید بگویــم که چند باشــگاه خواهان جذب او 
هســتند. به غیر از این دو بازیکــن هم در فکر 

فروش بازیکن دیگری نیستیم.«
ارطغــرل دوغــان همچنیــن تایید کرد 
باشــگاه تراکتورسازی تبریز که اخیرا مصطفی 
دنیزلــی را به عنوان ســرمربی خــود معرفی 
کرده، خواهان به خدمت گرفتن وحید امیری 
اســت. وحید امیری تابستان گذشته با امضای 
قراردادی دوساله به ارزش 1/4 میلیون یورو به 
ترابزون اسپور پیوست و در فصل اول حضورش 
در این تیم در 23 بازی به میدان رفت و سه بار 

هم موفق به گلزنی شد.
 

 سلتیک دوباره
 دنبال سردار

سایت »hitc« بریتانیا دیروز )چهارشنبه( 
مدعی شــد خرید جدید تیم زنیت می تواند این 
شــانس طلایی را به سلتیک برای جذب سردار 
آزمــون بدهد. این ســایت به نقــل از »هرالد« 
اسکاتلند مدعی شــد تیم زنیت روسیه به دنبال 
جذب تام روگیچ هافبک اســترالیایی ســلتیک 
اســت و حاضر است برای این بازیکن 9 میلیون 
یورو پرداخت کند، هرچند تیم اسکاتلندی مبلغ 
15 میلیون یورو برای روگیچ در نظر گرفته است. 
این فرصتی اســت که تیم سلتیک می خواهد از 
آن برای جذب سردار آزمون بهره ببرد. در ادامه 
خبر این ســایت آمده که ممکن اســت زنیت با 
پرداخت 9 میلیون یورو به علاوه انتقال ســردار 
آزمــون به ســلتیک، هافبک اســترالیایی را به 

خدمت بگیرد.

لژیونر

۵۰درصدقضیهحلشد،حالاروبینکازانبایدراضیشود
پرسپولیس مجهز به جنگنده شکاری

بعد از حفظ علیپور پرسپولیس باید برای تقویت خط حمله خود دست 
می جنبانــد تا از رقبایش در لیگ برتر عقب نیفتــد و البته جای بودیمیر را 
هم پر کند. به همین خاطر مســوولان این باشگاه روی رضا شکاری مهاجم 
نیمکت نشین روبین کازان و تیم امید انگشت گذاشتند و به یکباره خبر رسید 
این بازیکن در محل باشــگاه پرســپولیس حاضر شده تا با عرب و مسوولان 

این باشگاه مذاکره کند.
رضا شــکاری هفته گذشته در مصاحبه با ایران ورزشی تاکید کرده بود 
دوســت ندارد به این زودی به ایران برگردد و می خواهد در اروپا به فوتبالش 
ادامه دهد اما انگار وسوسه حضور در پرسپولیس پرطرفدار و تیمی که بشدت 
در کانون توجه میلیون ها هوادار و صدها رسانه قرار دارد او را قلقلک داده تا 

پیراهن سرخ پرسپولیس را به تن کند.
شکاری قبل از رفتن به باشگاه پرسپولیس گفت: »طبق هماهنگی های 
صورت گرفته با مدیربرنامه هایم به زودی به باشــگاه پرسپولیس برای انجام 
مذاکرات نهایی خواهیم رفت. صحبت های اولیه انجام شده و قرار است روی 
برخی بندها جدی تر بحث کنیم. با این حال امیدوارم شــرایط طوری پیش 

برود که بتوانم امسال لباس تیمی که عاشق آن هستم را برتن کنم.«
بعدازظهر دیروز )چهارشنبه( این بازیکن به همراه مدیربرنامه های خود 
به باشــگاه پرسپولیس آمد و گفته شد می خواهد به صورت قرضی برای این 
تیم بازی کند، چرا که مبلغ موردنظر باشگاه روسی برای صدور رضایتنامه اش 

سنگین است.
با این حال پست اینستاگرامی سعید آذری مدیرعامل باشگاه ذوب آهن 
که شــکاری پیش تر عضو این باشــگاه بوده نگرانی هایی ایجاد کرد که نکند 
این انتقال صورت نگیرد. آذری نوشته بود: »جای آقای عرب بودم برای عقد 
قرارداد با یک بازیکن خاص که شایعه شده است، از فیفا استعلام می گرفتم. 
برای احترام به هواداران پرشور پرسپولیس مجبورم این مشورت را به دوست 
خوبــم بدهم تا بعد از ســعید آذری گله نکنند. به هر حــال نمی خواهم باز 
هم با احساســات مردم بازی شــود و بگویند ما 
نمی دانســتیم و کاش به ما گفتــه بودید. البته 
امیدوارم این بازیکن مشــکلی نداشــته باشد و 
با همه وجود در خدمت پرســپولیس باشد ولی 
شــرط حرفه ای گری شما و شــرط شرافت من 
است که بگویم.« این پست در ارتباط با شکایتی 
است که باشــگاه ذوب آهن چندی قبل و بعد از 
قرارداد رضا شکاری با روبین کازان توسط وکیل 
ایتالیایی اش به فیفا ارســال کــرد. در آن زمان 
شــکاری البته ادعا کرد که برگه فســخ قرارداد 
قانونی اش را سازمان لیگ گرفته و زمانی که به 
کازان پیوســته بازیکن آزاد بوده است. با این حال وقتی این بازیکن جوان از 
باشگاه خارج می شــد خبر از توافق با پرسپولیس داد. شکاری پس از جلسه 
با ایرج عرب گفت: »با پرســپولیس توافق کردم، حالا مانده روبین کازان که 
با آنها هم توافق کنم.« شــکاری فصل قبل در پی مشکلی که در اردوی نیم 
فصل در ترکیه پیدا کرده بود دیگر برای روبین کازان بازی نکرد تا تصمیم به 
جدایی بگیرد. الان 50 درصد قضیه حل است و او با پرسپولیس توافق کرده 
تا ســرخپوش شود اما 50 درصد دیگر منوط به توافق با باشگاه روبین کازان 
اســت که باید دید او می تواند روس ها را برای جدایی بی دردسر قانع کند یا 
نه. نکته مهم اینجاست که با توجه به زیر 23 سال بودن شکاری، پرسپولیس 
در صورت جذب قطعی این بازیکن از روبین کازان می تواند او را در فهرســت 

بازیکنان امید جای دهد و مشکلی از لحاظ فهرست بزرگسال نخواهد بود.

6 بازی تدارکاتی برای تیم امید
ســفر اخیر رییس کمیته ملی المپیک کرواسی به ایران برای تیم ملی 
امید بســیار خوب بود و طبق تفاهم های انجام شده میان مسوولان، تیم امید 
کرواســی در آبان ماه ســال جاری به تهران می آید و در دو دیدار دوســتانه 
به مصاف تیم فرهاد مجیدی می رود. همچنین حمید اســتیلی در مصاحبه 
اخیرش از برگزاری دیدارهای دوســتانه ای میان ایران و تیم های ازبکســتان 
و اندونزی خبر داد که با بازی ازبکســتان در تاشــکند و بازی با اندونزی در 
جاکارتا برگزار خواهد شــد و جمعا تیم ملــی 2بار با هر کدام از رقبای خود 
به میدان می رود، اما مســاله مهم قطعی نشــدن زمان برگزاری این بازی ها 
اســت. با توجه به برگزاری اردوهای تیم ملی همزمان با روزهای رسمی فیفا 
و جلوگیری از غیبت بازیکنان امید در مســابقات باشــگاهی، انتظار می رود 
این بازی ها طی ماه های شهریور، مهر و آبان که سه فیفادی متوالی در سال 

جاری است، برگزار شود.

ازمنخواستندایرانرامثلبلژیکتهاجمیوجنگندهکنم
 ویلموتس: برای پختن سوپ خوشمزه

 از مواد مختلف استفاده می کنم
مارک ویلموتس در گفت و گو با سایت »اسپورزا«ی بلژیک حرف های جالبی 

زده و هر چه از ایران و فوتبالش گفته مثبت بوده است.
* در ابتدا برای پذیرش پیشنهاد ایران کمی تردید داشتم اما آنها )مسوولان 
فدراســیون( راهی طولانــی را برای متقاعد کــردن من پیمــوده بودند. رییس 
فدراســیون در نهایت خودش به بلژیک آمد تا با من صحبت کند و بعد از آن هم 
من ســفری سه روزه به تهران داشتم تا امکانات را بررسی کنم. زمانی که به آنجا 
رســیدم، دهانم از تعجب باز ماند؛ یک استادیوم 100 هزار نفری با زمین چمنی 
شــبیه کفپوش میز بیلیارد و یک مرکز ورزشــی که شبیه مجموعه توبکه بلژیک 

است و همه چیز دارد.
*سرمربی قبلی تیم ملی ایران نتایجی استثنایی کسب کرده بود. ایران با او 
همیشــه به جام جهانی می رفت اما آنها مرا استخدام کردند چون می  خواهند که 
این تیم را به تیمی جنگنده مانند بلژیک تبدیل کنند. علاوه بر این آنها احساس 
می کردند تیم شان با هدایت کی روش به اندازه کافی هجومی بازی نمی کند. برای 

پختن یک سوپ خوشمزه باید از مواد متفاوتی استفاده کرد.
* در ایــران واقعــاً بازیکنان بااســتعداد فراوانی وجــود دارد. من در ایران 
دروازه بانی دارم ]علیرضا بیرانوند[ که هیچ کس او را نمی شناســد اما توانایی بازی 
در هر یک از باشــگاه های بزرگ اروپا را دارد. من به یک بازیکن 18 ساله ]اللهیار 
صیادمنش[ اجازه دادم نخســتین بازی ملی اش را 
انجام دهد. او در تیم زیر 17 ســاله ها به آلمان گل 
زده بود. او به تیم ما اضافه شــد و خیلی ســریع 
در بازی مقابل ســوریه گل زد. من مطمئنم هنوز 
بازیکنان بااســتعداد زیادی هستند که باید آنها را 

شناسایی کنیم.
* به عنوان ســرمربی تیم ملی دوست دارم از 
مواد مختلفی برای پختن سوپ خوشمزه ام استفاده 
کنم. ســوالی که می ماند این اســت که ما چگونه 
می خواهیم بازی کنیم. خب البته شما نمی توانید 
با سه جلسه تمرین همه چیز را تغییر دهید اما در 
بازی دوستانه اخیرمان مقابل کره جنوبی ما خیلی 
سریع 16 موقعیت گلزنی داشتیم در حالی که نظیر آن در این تیم هرگز رخ نداده 
بود. ایران بدون ترس و با شهامت زیاد برای حمله بازی کرد. برنامه این است که 

این فلسفه بازی را به تیم های جوانان هم انتقال دهیم.
*در تیم ملی بلژیک ما همیشه با هدف قهرمانی در تورنمنت وارد مسابقات 
می شدیم. الان در مورد تیم ملی ایران اما وضعیت متفاوت است اما ایران تیمی با 
ظرفیت شگفتی سازی است. این تیم هرگز از مرحله گروهی جام جهانی بالا نرفته 

است. پس محقق کردن این هدف برای من مثل یک چالش زیبا است.
* ایران شــاید حتی از اروپا هم امن تر باشــد. من کار در کشورهای جدید 
را دوســت دارم چون آدم کنجکاوی هســتم. من قبل از این در اروپا و آفریقا کار 
کرده  بودم و می خواســتم در آسیا هم کار کنم و فوتبال این قاره را بشناسم. بله 
این درســت است که در ایران زنان پوشش سر و حجاب دارند و سواحل شان هم 
جداســت اما این فرهنگ این کشور است و شما باید خودتان را با آن وفق دهید. 
چیزی که در نخســتین ســفرم به تهران خیلی توجهم را جلب کرد این بود که 
اینجا همه چیز خیلی پاکیزه است. در گوشه گوشه این شهر می توانید گل و گیاه 

ببینید. به نظر من تهران یک شهر اروپایی است و واقعاً  مدرن است.
*زمین تمرینی ما مکانی جادویی اســت که در دوردست می توانید کوه ها را 
ببینید. نمی خواهم در مورد مســائل سیاسی حرف بزنم چون من برای ورزش به 
این کشور آمده ام اما در اینجا هیچ نشانه ای از ناامنی ندیدم. به نظر اینجا حتی از 
اروپا هم امن تر است چون واقعاً همه چیز تحت کنترل است. اینجا همه چیز تمیز 
است و خبری از الکل نیست. اینجا مردمش ذهنیتی دارند که واقعاً قابل تحسین 
اســت. مردم برای شما واقعاً احترام قایل هستند و من دیگر نیازی به حضور یک 

پلیس در جلسات تمرینی ام ندارم.
* ممکن اســت فکر کنید برای ایجاد ارتباط با بازیکنانم مشکل دارم اما 70 
درصد آنها انگلیسی متوجه می شوند و برای ارتباط برقرار کردن با 30 درصد دیگر 
دســتیارم به من کمک می کند. وحید هاشمیان یک چهره بین المللی است که تا 
همین اواخر هم تیم زیر 17 ســاله های هامبورگ را تمرین می داد. به او گفتم که 
مثل یک وکیل به من برای پیشــرفت کمک کنــد. من می توانم با زبان آلمانی با 

او صحبت کنم و او هم صحبت های مرا به فارسی به بازیکنان انتقال می دهد.
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